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Tandoğan ENGİN konuya ilgi
gösteren kişilerin, yasaya» jeoloji
biliminin kılavuzluğuna yönelik
hükümler konması konusunda
da üstlerine düşen çabayı göster-
meleri gerektiğine İnandığını belir-
terek konuşmasına son verdi.

Konuşmalar tamamlandık-
tan sonra sorulara geçilmeden
önce Oturum Başkanı Dr. Ziya
GÖZLER üzerinde durulan konu-
ları özetleyen bir konuşma yaptı
ve MTA'nın daha üretken çalışa-
bilmesi îqin nelerin yapılması ge-
rektiğine değindi,

"2804 sayılı kanun değiştiril-
melidir. Çalışma düzeninin şeklen
ve ilmen değişmesi gerekir. MTA
artık çalışma alanlarını değiş-
tirmek mecburiyetindedir. Sade-
ce maden arayan bir kuruluş ol-
mamalı, Özellikle mühendislik hiz-
metleri alanına kaymalıdır. MTA
teşkilatlanmasını değiştirmek
mecburiyetindendir. Teknik, bi-
limsel, teknolojik işlerin Genel
Müdürlüğün merkez üniteleri
tarafından yapılması, bölge mü-
dürlüklerinin, yanlış kurulmuş o-
lan bölge müdürlüklerinin sadece
lojistik destek ve proje hazırlama
safhasında olaya yaklaşmaları,
bana bilimin emrettiği emirdir.
MTA Genel Müdürlüğü'nün tek-
noloji laboratuvarlarında bir çok
şey yapılabilir. Proje üretip tekno-
lojiyi biz ihraç edelim.

Daha sonra yazılı olarak veri-
len soruların konuşmacılar tara-
fından yanıtlanmasına geqÜdî,J3îr
so£u üzerine Dr. Ziya GÖZLER,
MTA'ya siyasi baskıların
geçmişte olduğunu, bugün ya da
yarın da olabileceğini belirterek
bunun olumlu da olabileceğini
söyledi. Dr, Tandoğan ENGİN
kendisine yöneltilen bir soruyu,
madencilikte jeoloji mühendisinin
gerekli yetki ve sorumluluğu al-
ması yolunda salt JMO'nun ça-
balarının yeterli olmayabileceği,
konuya ilgi duyan herkesin çaba
göstermesi gerektiği biçiminde
yanıtladı. Bir soruyu yanıtlarken
Selahattin KAYA Maden Ofisi
ve Madencilik Bankası kurul-
masının gündemde olduğunu
söyledi. Bir soru üzerine, Anaya-
sa'ya göre yeminli özel büroların
yeraltı kaynaklarını denetleye-
meyeceğini belirten Prof. Dr.
Faruk ÇALAPKÜLÜ denetimi

ancak resmi kurum ve kuru-
luşların yapabildiğine dikkat
çekti. Murat TURAN ara ele-
manlarla ilgili bir soruyu, mühen-
dislerin mühendislik değil de ocak
çavuşluğu yapmalarının ya da
mesleklerini yapamamalarının
temelinde, o görevi yapabilecek

elemanın olmayışının yattığını,
belirterek yanıtladı.

İki tur olarak yapılan konuş-
malarda öne sürülen görüşlere
yönelik sorulan soruların yanıt-
lanmasıyla "Madencilik Sorun-
ları ve Yasası" paneli sona

1. Petrol
Şurası'nın

Düşündürdükleri
1 Ä O / ^ u b a t I " 3 tarihleri arasında, Ankara'da
X O "^ v/j.Petrol Şurası yapıldı, Bugüne kadar
düzenlenen şuraların konuyla ilgili tüm kurum ve kuruluşların
katılımıyla devlet tarafından düzenlendiğini biliyoruz. Yine
şuralarda sorunlar geniş bir biçimde tartışılır ve bu sorunların
çözümüne İlişkin öneriler geliştirilir, Oysa düzenlenen Şura
katılım açısından dar, kapsamı açısından pazarlama sorunları
ile sınırlı, neredeyse bir petrol dağıtıcıları toplantısı konumunda
idi,

Petrol Mühendisleri Odasının haklı olarak belirttiği "Petrol
sektörü; aramadan başlayan sondaj-üretim-taşıma-rafinaj ve
paklama İle sûren ve ekonomik-hukuksal-siyasi konumu ile
çok yönlü disiplinleri» kurum ve kuruluşları ilgilendiren bir
sektördür." biçimindeki tanımlama, ne yazık kî Petrol Ürünleri
İşverenler Sendikası tarafından dikkate alınmamış, Şuranın
katılımı ve kapsamı daraltılarak amacına ulaşması engellen-
miştir,

Şura'nın düşündürdüğü ve üzerinde durulması gereken bîr
diğer konu ise aynı demokratik ilkeleri paylaştığı varsayılan
örgütlerin, bu arada Petrol Mühendisleri Odası'nın gerektiğinde
çifte standartlara yönelebîlmesîdîr, I. Petrol Şurası için
gösterdikleri haklı tepkilerini ve tutumlarını ne yazık kî Petrol
Kongresi konusunda göremiyoruz, Bu durumun güçlüden yana
tavırların egemen olması sonucunu doğurması kaçınılmazdır.
Oysa demokratik örgütlerin gözönünde bulundurması gereken
en önemli ilke halkdan yana olmak ve toplumsal çıkarları
gözetmektir.

Jeoloji Mühendisleri Odası olarak Petrol mühendisleri
Odası'nın Şura konusundaki yaklaşımlarını destekliyor, aynı
tutumlarını Petrol Kongresi konusunda göstermelerini bekliyo-
ruz. Aksi takdirde toplum karşısında çifte standartların uygu-
layıcısı konumunda oluruz ve inandırıcılığımızdan da söz edile-
mez m

Yönetim Kurulu

erdi.




